
MARIJANA SUMPOR:  

- Dobar dan poštovani predsjedniče, gradonačelniče, zamjenici, kolegice i kolege,  

moje pitanje je vezano uz novo izdanje obveznica Zagrebačkog holdinga Grada 

Zagreba kojima refinanciramo dugove iz prošlog razdoblja, znači obveznice koje su dospjele.  

U tom kontekstu bi htjela naglasiti da su te obveznice vezane uz održivo poslovanje i u 

tom smislu su posebne. S obzirom na vrlo kompleksan i zahtjevan proces i propise koje smo 

trebali pratiti zamolila bih vas da nam date informacije, u okvirima mogućeg, kako je to 

izdanje prošlo i na koji način će se to možda reflektirati na buduće upravljanje financijama 

Grada Zagreba i Zagrebačkog holdinga. Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala zastupnice.  

Odgovor će vam dati gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Pa evo kao što ste, hvala zastupnice Sumpor, kao što ste rekli novac s kojim su 

emitirane obveznice prvi puta Zagrebačkog holdinga 2007. godine je potrošen nekoliko 

godina nakon toga. I iako je trebao bit potrošen na vodoopskrbu kako bi se smanjili gubici 

vode u vodovodnoj mreži to se nije napravilo.  

Sljedeća emisija obveznica je bila da refinancira zapravo znači da na neki način 

odgodi plaćanje tog duga koji dospijeva odjednom na naplatu za razliku od kredita koji se 

plaća u mjesečnim ratama. Ovo dospijeva odjednom, svih 300 milijuna eura. I u tom smislu 

mi smo trebali refinancirati tu obveznicu i moram reći da sam, znači za novac koji je potrošen 

prije nas, ne novac koji ćemo mi potrošiti u budućnosti. Ali to smo napravili na način da smo 

se obavezali smanjiti gubitke u vodoopskrbnoj mreži, da smo se obvezali povećati udio 

proizvodnje električne energije iz novih izvora energije kao Holding i da smo se obvezali 

povećati još više odvajanje otpada. I time je ova obveznica Holdinga koja je evo i službeno na 

burzi puštena jučer, stavljena u trgovinu, prva obveznica povezana s održivošću od javnog 

sektora u Hrvatskoj. Prva! I prva obveznica povezana s održivošću od bilo kojeg gradskog 

poduzeća u cijeloj centralnoj i istočnoj Europi. Znači ovu zelenu tranziciju koju smo najavili 

kao gradska vlast radimo čak i u financijskom sektoru. Znači mi smo se obvezali na ciljeve a 

nismo dobili ekstra 300 milijuna eura. Taj novac je potrošen prije 15 godina. I nije potrošen 

na tu svrhu da smanjujemo gubitke u vodoopskrbnoj mreži a mi ćemo to napraviti bez da smo 

taj novac dobili. Tako da i u tom smislu radimo napredak u zelenoj tranziciji i zadovoljan sam 

isto tako  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

i s kamatom koja je, posebni analitičari su predviđali 6% na kraju je bila 4,9% jer je 

interes ulagača bio 60% veći od onoga što nam je trebalo.  

 

 


